
 

 

 

 

 

 
 

 

 
REFERAT  21. juni 2023 

  
Ole Rømer-Skolen, afd. Børne- og Kulturhuset,  
Taastrupgårdsvej 75 
17:30-20:00 med forplejning  
17:30-18:00 Rundvisning i Børne- og Kulturhuset 
 
 

 
Medlemmer: 
 
Sune Bjerglund Nielsen, Skoleleder, næstform Adem Demir forældrerep. Fraværende 

Pernille Schlosser, Souschef  

Stefan Ørsted Petersen, konstitueret formand 

Claus Plenaa, lærerrep Meldt afbud 

Søren Rahn Vastring, lærerrep. Meldt afbud 

Annemone Y. Hansen, pædagogrep. 

Karin Schmidt Nielsen, forældrerep. 

Benjamin Elung-Jensen, forældrerep. 

Emine Kanat, forældrerep. Konst. Næst-forkvinde 

Sally Eyd Jørgensen, forældrerep. (suppleant) 

 

 

 
 

Elever: fraværende pga skoleafslutning 

 

 

 

 

1. Mad kl. 18.00 

2. Valg af mødeleder - Pernille 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Godkendelse af referat 

5. Nyt fra:  

• Formanden: 

Deltaget i dialoger med forvaltning om kapacitetsanalysen i Øst. 

Oplever der sendes problemer ud til skolebestyrelserne og så skal vi 

sige ja/nej, vel vidende at der ikke tages hensyn til de udfordringer 

medlemmer af div. Bestyrelser peger på. 

Mølleholm skole har sendt et kritisk skriv ud om netop dette. Det 

deler Stefan med bestyrelsen. 

Lige nu afv. Vi fordi vi ikke rigtig kan se vores indspark taget med. 

Og vi risikerer sammenlægning af vores matrikler med andre skoler. 

 

I bund og grund er det stemmerne i ”Pip-kvarteret” som der tages 

hensyn til(?). 

Det er lidt sjovt at vores distrikt ligger i sådan en sjov bremme. 

Hvorfor mon? 

Og den lille tarm ind i Taastrup C, tror jeg ikke på levere ress.stærke 

børn til ORS. 

 

Næst-forkvinde: Hvorfor kigger de ikke på distrikterne – hvorfor de 

ikke kan indskrænkes eller udvides så vi får sammensætningerne af 

befolkningsgrupperne blandet? 

Oplever stor berøringsangst 



 

 

 

 

 

 

• Ledelsen – går på ferie med rimeligt styr på næste årvalg til SB 

næste skoleår 

SFO i ferien – for at sikre ro i udeområderne… 

 

Parallelsamfundstilsynet og radio 24/7: Sune redegør for historikken 

og årsager til at Radio 24/7 kigger på ORS og andre skoler udtaget til 

parallelsamfundsproblematikker. 

Der tages i radioens podast udgangspunkt i skolens situation i 

2020/21 og en Arbejdstilsynsrapport som på mange måder tegner et 

meget grimt billede af hvor skolen var i 2020. 

De konsulenter vi samarb. Med om de faglige tilsyn gik godt – også 

med deres ord. Og de så også et problem i at trække flere 

konsulenter ind. Skolen skulle have ro til at videre-udvikle de kavl. 

Tiltag som skolen allerede i 2020 havde tydelig tegn på virkede. 

 

Pernille: Vi har orienteret personalet og vi skal nok inddrage dem i en 

dialog om hvad der er op og ned – og det påvirker mange. 

 

Næst-forkvinde: Hvis de er så nysgerrige så kom og tal med mig. 

Der sker noget alle steder. Og det er ikke særligt for denne skole. 

Der er opstået en kæmpe stigmatisering i samfundet – det er så 

nedværdigende. 

Hvor er jeres chefer (henv til Sune/Pern.) 

 

Sune: Chef har afgivet et skriftligt svar og de ér meget opbakkende 

over for den misvisende og malplacerede kritik. 

 

Kommentar, Benjamin: I Århus i gamle dage var der da endnu mere 

gang i den end her – og det var en ”ren hvid skole”. 

 

• Elevrådet - Udgår 

 

6. SB vil gerne ind over Traditioner på ORS – eks. Opmærksomhed på 

karameldag for hele skolen v. Stefan 

Stefan: der blev holdt karameldag på G. Og havde oplevelsen af at alle 

elever skulle derover. 

 

Pernille: Der var lagt op til det. Og karamelkast oa. plejer at ligge om 

formiddagen, men i dialog med udskolingen rykkede vi det til frokost så alle 

kunne komme over og deltage. 

Vi ved om én årgang hvor der ikke var deltagelse – og det var uheldigt. 

Sune: Vi stiller tydelige krav til deltagelse af alle næste år. 

Ledelsen fremlægger traditionsoversigten på næste SB-møde. 

 

7. Sko-frit område i BKH – hvordan fastholdes princippet? V. Stefan – 

udgår til næste møde 

 



 

 

 

 

 

8. Betalingsformer i kantinen (mobilepay) hvis der er nyt fra 

elevrødderne v. Lone  

 

Pernille: eleverne har ikke fået kigget på problematikken (som det var 

aftalt      ) 

Vi tager dialogen videre på næste møde 

 

9. Elevrødderne melder tilbage på resultat af deres prøvehandling om 

senere mødetid i 23/24 v. Pernille og Sune  

Pernille: I udskolingen har der været en god stor debat om mødetider og om 

det kunne gøre noget godt for deltagelse i uv. 

Vi er landet på én dag om ugen at møde 8.45 – og så ser om ”det giver 

noget”? 

Pernille: via tilbagemelding på Unge-profil-undersøgelsen kommer det frem 

at en del elever bliver foirstyrret af deres mobiltelefon om natten – så man 

møder træt i skole. Der vil komme et kommunalt udspil i forhold til dette. 

Andre kommune prøver forløb af med sen mødetid alle skoleldage oa. 

Og så ér der en opgave i at få forældre til indbyrdes at afstemme havd der 

er god tlf.skik i en klasse/familie (Flertalsmisforståelser) 

 

Karin: Jeg ved et par lærere har eksperimenteret med sen mødetid.. 

Man skal også have en dialog om hvordan men indstiller telefonen til 

stilleperioder oa. 

Stefan: Noget forskning har peget på fordelene ved det… 

 

10. Status på alle cykler i indskolingen v. Sune 

Vi ér i gang med at få dem klargjort       

 

Stefan: Nu er overdækningen på G væk – måske giver det anledning til 

våde bagdele og derfor man ikke vil cykle i skole. 

 

Sune: Køb cykel-sæde-dækken       

Emine: kunne skole og foreninger søge om et overdækken til 

cykelparkering? 

 

 

 



 

 

 

 

 

11. Skal vi have principper om at bevægelse indgår i afvikling af ture, og 

at cykle som en selvstændiggørende indsats der fremmer trivsel og 

udvidet oplevelsesverden? V Sune og Stefan 

Stefan: Jeg vil stille et sp. Til disk. I bestyrelsen: Hvordan får vi mere 

cykling og bevægelse ind i elevernes skoleliv – og får de gode erfaringer af 

det? 

 Enighed om at det diskuteres på et andet møde. 

12. Pilot på sen mødetid i udskolingen v. Pernille – er gennemgået 

13. Garderober/skabe v. Stefan: 

I vinterhalvåret oplever vi i BKH at det er svært at få vintertøj oa. til at 

være i skabe og på knager. Kan man få 2 skabe? 

Emine: Hvordan skal det kunne være der? 

 

Sune: Vi ved at skabene ér for små. Det var en del bygherres opgave. Vi går 

en tur om lidt og ”ser muligheder”! 

 

14. Køleskabe v. Stefan 

På G har nogle forældre peget på manglende køleskabe i SFO? 

Annemone: Det er fordi vi har ryddet op i køkkenet og sat skabe ind. Så 

muligheden er væk. Og de kan klare hverdagen uden. Og der er en 

problematik om rengøring af dem + strømforbrug. 

Der er forskel på resturanter og skolers rammer for håndtering af fødevarer 

– tror jeg… 

 

Benjamin: Hvis medarbejder kan få mad på køl kan eleverne vel også? Jeg 

vil gerne forfølge det lidt… Jeg giver et eks. På hvordan man kan 

måle/aflæse det på et møde.  

 

Emine: for mig er det ikke et tema, men man kan have et tilsyn af 

fødevarestyrelsen om madpakker tager skade? 

Svært at tro, at der ikke ville være regler for det, hvis det var 

farligt/potentielt skadeligt. 

 

 

15. Eventuelt 

Benjamin: Det grønne flag – har det taget over for Dannebrog? 

Sune: Det grønne er fordi ORS/Selsmosen har opnået det over mange år 

(flest i kommunen – flest i DK?). 



 

 

 

 

 

På flagdage hænges Dannebrog op. 

 

16. Punkter til næste gang 

Vi overfører udgåede punkter + valg til SB. 

Karin: er på 6 år 

Stefan: er på 3 år 

Benjamin: er 2 år 

Emine: under 2 år. 

 

 

 


